



ACTA DEL CONSELL DE BARRI D'HORTA

Identificació de la sessió

Data: 26 novembre de 2025

Tipus de sessió: ordinària

Horari: de 19:00 h a 21:45 h

Lloc: Centre Cívic Matas i Ramis (carrer de Feliu i Codina,20)

El contingut sencer es pot consultar en el següent enllaç <https://www.youtube.com/watch?v=FBZLR8hRLBo> , des d'on també es pot accedir al vídeo de la sessió.

Assistents

Presidència: Lluís Rabell, regidor del Districte d'Horta-Guinardó

Vicepresidència: Roser Vallhonestà, vicepresidenta del consell de barri

Consellers i conselleres de districte: Sergi Perea (conseller tècnic), Alba Bermejo (consellera del barri d'Horta)

Entitats representades: 2

Ciutadania a títol individual: 60 persones en el moment de màxima afluència

Secretària del Consell de Barri: Gemma Páez

Ordre del dia

1. Informació d'obres i projectes del barri.
2. Torn obert de paraules.

Desenvolupament de la sessió

La consellera de barri obre la sessió i excusa l'absència de la gerent del districte. Informa de l'ordre del dia.

1. Informació d'obres i projectes del barri

El regidor informa sobre les obres i projectes del barri següents:

- Millora de la seguretat i l'eficiència energètica del Túnel de la Rovira
- Pla de Manteniment integral a Horta-Guinardó
- Projecte de construcció del nou Mercat d'Horta
- Projecte de rehabilitació de l'espai d'entitats de Can Crehuet
- Reurbanització del carrer Baix de Mariner i del Passatge Alt de Mariner
- Obres d'adequació de la mobilitat a la Carretera Alta de Roquetes
- Urbanització de la parcel·la del carrer d'Estoril, 34
- Reurbanització de la Plaça Boticelli
- Nou circuit d'entrenament per a persones grans al Parc de les Rieres d'Horta
- Projecte del nou carril bici al Passeig Maragall
- Altres demandes o informacions

Els detalls de la informació exposada es poden consultar en l'apartat 1 de la presentació que s'adjunta com a annex 1.

El desenvolupament íntegre d'aquest punt es pot consultar en el vídeo de la sessió, del minut 00:45 al minut 31:08.

2. Torn obert de paraules

La senyora Maria del Carmen, representant de l'associació de veïns i veïnes d'Horta presenta un manifest que han elaborat conjuntament amb altres entitats del barri, que parla sobre la millora de la salut, educació infant-juvenil al barri d'Horta.

El regidor dona suport i comparteix les preocupacions i les qüestions que s'han compartit.

El senyor Mokhtar exposa que els refugis climàtics són obligatoris especialment a l'agost i vol saber que s'està fent. Es demana informació sobre el túnel d'Horta i felicita per l'inici de les reunions sobre el CUAP.

El regidor respon que l'únic que saben sobre el túnel d'Horta és que la Generalitat ha encarregat dos estudis per dues possibles vies de connexió ferroviària amb el Vallès. També comenta que són coneixedors de la importància dels refugis climàtics, que poden passar tota la informació dels que han funcionat aquest any i plantegen una reunió amb la AVV per a fer-ne una avaluació conjunta.

El senyor Víctor pregunta per la finca Ca l'Eudald, els horts que hi tenia i quina finalitat o manteniment li pot arribar a donar l'Ajuntament. També explica que el mur del carrer Campoamor que envolta la finca de l'equipament esportiu, s'havia de ser reposat a l'acabar les obres i no s'ha fet.

El regidor contesta que sobre el mur hi ha prevista una reunió en el mes de desembre per parlar i veure com s'afronta. Són conscients del manteniment d'aquests patrimonis i l'arquitecte en cap, Maria Bohigas, està treballant amb una mirada de conjunt de tot l'espai per a la recuperació d'elements arquitectònics i paisatgístics i fer una proposta coherent amb el que es vol posar.

El senyor Lluís intervé com a representant de l'associació de veïns i veïnes d'Horta on exposa l'espai entre els carrers Salses i Rembrandt i la paret d'una de les pistes del Nick Pàdel va ser ocupat per persones sense llar; Mossos d'Esquadra i GUB els van desallotjar després de les queixes del veïnat. L'AVV proposa que en ser un espai destinat a vial i la propietat no pot fer-ne us, el cedeixin a la ciutat i que l'Ajuntament enredereixi la paret enjardinant l'espai i que aquest es dediqui a la memòria de l'antiga Església d'Horta dignificant les restes incrustades a la paret.

També es comenta que en diversos punts del barri hi ha problemes de cobertura de diferents operadors mòbils.

El regidor esmena que aviat tenen una reunió i que ho tractaran allà.

La AAVV d'Horta exposa la problemàtica del carrer Santo Tomàs on no arriben els serveis d'emergència, és un risc d'atropellament per com n'és d'estret el carrer. Les voreres estan ocupades per pals que dificulten el pas. Demanen unes actuacions urgents per solucionar aquests problemes.

El regidor respon que no és de fàcil solució per la morfologia del carrer i la llargada. Es comprometen a fer un estudi previ per a trobar solucions i després exposar-ho a l'AVV.

La senyora Maria Àngels veïna del carrer Santo Tomás recalca les diferents problemàtiques que té el carrer i demana una solució efectiva sobretot per la seguretat de la gent.

La resposta a aquesta pregunta ha quedat recollida a la intervenció anterior.

La senyora Maria veïna del carrer Santo Tomás explica les situacions per les quals passa quan surt amb la seva mare que va amb cadira de rodes i les dificultats que comporta.

La resposta a aquesta petició ha quedat recollida a la intervenció anterior.

El senyor Luis representant dels veïns del carrer Lisboa 30 exposa una problemàtica reiterada que tenen sobre unes persones que s'instal·len als bancs davant del mateix número del carrer i beuen, fumen, consumeixen drogues; fan les seves necessitats i mostren actituds agressives. Es truca cada dia al 112 i no s'aconsegueix res. S'han presentat diversos escrits a l'Ajuntament i les respostes han sigut nefastes. S'han tret tots els bancs del carrer Lisboa, només queden aquests, la solució seria treure'ls.

El regidor respon que intentaran intervenir de la manera més energètica possible, serà una situació complexa. Traspassen la informació a la GUB i Mossos per explicar que tenen un punt negre i que s'ha de dissuadir. També es valorarà la retirada dels bancs.

El senyor Xavier, veí del carrer Lisboa 30 reitera la informació exposada anteriorment i comenta que quan es tregui el mercat provisional, allà augmentarà la situació i cal estar preparats.

La resposta a aquesta exposició ha quedat recollida en una intervenció anterior. El regidor comenta que els nous espais s'han d'ocupar amb accions comunitàries i amb presència cívica per evitar aquests problemes.

El senyor Joan explica que en el carrer d'Hedilla al costat de La Salle d'Horta, just a l'hora de finalització de les classes, els cotxes aparquen sobre la vorera i és impossible caminar per allà. Les persones van pel vial i pot haver-hi algun accident.

El regidor contesta que prenen nota i ho estudiaran.

El senyor Antonio representant de la comunitat del carrer Coïmbra 43-17 comenta que tenen un problema amb la barana del carrer, ja que és el "pipican" del barri i les brutícies s'acumulen allà. De les altres baranes del barri se n'encarrega l'Ajuntament del seu manteniment i reparacions, pregunta que per què d'aquesta no.

També els arbres que hi ha al carrer són molt grans i dificulten el pas. El parc infantil que hi ha al parc entre Coïmbra i Lloret de Mar no té una barana de protecció de la zona dels gossos.

El regidor comenta que es miraran el tema de les baranes, demanaran a Parcs i Jardins que avaluin la perillositat dels arbres. A les zones infantils s'ha de canviar la terra per cautxú ja que dissuadeix l'entrada dels gossos en lloc de fer un tancament de la zona.

El senyor Pedro veí del carrer Porto 2, fa una petició per a tornar a col·locar l'inici de línia de l'autobús 86 a la sortida del metro d'Horta, perquè on està ara la gent no arriba i dificulten l'entrada a l'edifici i molesta als veïns, ja que no hi ha parada amb sostre. Demana que es parli amb TMB i Monbus per a fer un intercanvi de parades entre el 86 i el V25.

El regidor comenta que ho parlaran amb TMB i Monbus i donaran una resposta.

El senyor Josep Maria representant del carrer Martí Alzina exposa que els contenidors semblen abocadors de la quantitat d'escombraries que la gent hi deixa i el manteniment és nefast. La circulació del carrer ha empitjorat d'ençà que es va fer el canvi de circulació, s'han de fer canvis per a millorar aquesta situació. Al carrer hi ha una estació transformadora que té una tapa que rellisca i pot haver-hi caigudes greus, estaria bé posar una barana.

El regidor contesta que recuperaran la informació enviada amb les propostes i ho estudiaran amb el conseller de mobilitat. Estudiaran el tema de la barana i parlaran amb l'empresa Valoriza perquè es reforci el servei, també comenta que hi ha un incivisme important a la ciutat.

El senyor Tomàs demana un radar pedagògic al carrer Fulton–Plaça Eivissa, ja que la circulació ha augmentat. I s'ha de pacificar la zona perquè no puguin circular tants vehicles pel barri.

El regidor esmena que el conseller de mobilitat ja ho ha transmès a la taula tècnica de mobilitat.

La senyora Marta veïna del carrer Santo Tomàs exposa la inseguretat que hi ha al carrer perquè, per una banda, la vorera és estreta i a l'altra hi ha cotxes; d'altra banda, hi ha molts elements verticals a les voreres que encara dificulten més el pas. Els panels de mobilitat reduïda o discapacitat estan col·locats al mig de la vorera just davant dels entresols dels edificis i és un accés ràpid i fàcil per entrar als habitatges.

El regidor explica que el que s'està plantejant és una reurbanització del carrer i primer s'ha de fer un estudi de les diverses opcions per a poder arribar a un acord.

El senyor Cristian demana canvi dels bancs a la Plaça Bacardi com ja es va demanar fa anys. També comenta que s'han d'arreglar diversos carrers del barri perquè es troben en mal estat. Hi ha una placeta petita al carrer Feliu Codina-Canigó que s'està convertint en un punt negre al barri on s'estan donant conductes incíviques.

El regidor es compromet a què en el pròxim consell de barri els bancs estaran canviats.

La senyora Laura, representant de l'AFA de l'institut Josep Pla porta un informe amb relació a la millora de les escales que hi ha al carrer Tajo cap al Passeig Fabra i Puig i els jardins que pertanyen a Nou Barris.

El regidor agraeix l'aportació sobre les escales, prenen nota i ho parlaran amb els tècnics de Nou Barris.

Representant de la plataforma Margaret Espina, porten diversos anys esperant que es realitzi el projecte del carril bici al Passeig Maragall i existeix un estudi previ, però que no s'ha publicat enlloc. Demanen disposar d'aquest estudi previ i d'un calendari vinculant i l'execució del projecte dins d'aquest mandat.

El regidor exposa que el carril bici s'està treballant i estudiant en diferents estudis previs abans de poder fer el projecte.

Representant dels veïns del carrer Pirineus i voltants, estan indignats amb la situació que viuen i no han rebut cap ajuda, volen saber què s'ha de fer per a poder resoldre el problema amb els assentaments que hi ha.

El regidor explica que tots els assentaments es van abordant pel seu desallotjament, és una tasca d'alta complexitat i que es va fent a poc a poc.

El senyor Ignasi proposa que a la parcel·la del carrer d'Estoril, 56 es facin uns habitatges per aprofitar l'espai que hi queda del refugi que es vol construir.

El regidor contesta que allà no es pot construir perquè està qualificat de zona verda i per canviar una qualificació s'ha de trobar una substitució.

El senyor Llorenç pregunta que té previst fer l'Ajuntament amb el solar que té al passeig d'Urrutia números 1-8. També exposa que a la Ronda de Dalt els dos carrils on han fet el mur per a després cobrir-la, en els dos sentits de la marxa la pavimentació es troba en mal estat.

El regidor respon que actualment en el passatge no tenen previst cap projecte, però prenen nota.

El desenvolupament íntegre d'aquest punt es pot consultar en el vídeo de la sessió, del minut 31:10 al minut 2:33:25.

La consellera del barri aixeca la sessió.

Annexos

1. Presentació de les obres i projectes del barri